
Aandacht voor beschermen! 

In een eerdere column heb ik er al eens aandacht aan besteed, maar ik wil er toch weer iets over 

kwijt. Het gaat naar mijn mening niet goed en hoe meer het onder de aandacht komt hoe beter.  

De afgelopen weken ben ik gevraagd bij meerdere projecten met houtbouw. Het betreft  

nieuwbouwprojecten met HSB, CLT en/of LVL, van een enkele woning, woonblokken tot woontorens.  

Je zou verwachten dat men weet dat hout best even nat mag en kan worden maar indien langdurig, 

waarbij het houtvochtgehalte oploopt tot ver boven de 20%, catastrofaal kan zijn. Als dit te lang 

duurt en het niet meer terug kan drogen heeft dit negatieve gevolgen. Het hout gaat zwellen, 

vervormen of scheuren en schimmels krijgen vat op het hout. Bij meerdere projecten is dit toch 

gebeurd en vraagt men ons om advies wat te doen!  

De wedervraag die ik dan stel is; wat had je kunnen doen om dit te voorkomen? Want daar ligt het 

probleem. Houtbouw is een hele mooie bouwmethode welke vele voordelen kent. Maar je moet en 

kunt er niet zo laconiek mee omgaan zoals veel bouwers gewend zijn bij beton en staal. Ik ben van 

mening dat er velen zijn die wel zo denken. Dan gaat het fout. Als te nat hout wordt ingepakt en niet 

meer kan drogen ontstaat schimmelaantasting en rot. Hier hebben we het eerste project al van 

gezien.   

Houtbouw heeft vele mogelijkheden en kansen, we moeten er nu direct goed en doordacht mee 

omgaan. Wellicht dat daarom onze cursussen als “Uitgangspunten voor duurzame gevelbekleding” zo 

in trek zijn. Belangrijk is dat het hout niet langdurig nat kan worden en daarom moet een juiste 

bescherming tijdens het gehele bouwproces een groot aandachtspunt zijn. Dit kan ook. Kwaliteit 

moet omhoog, controle moet beter en de borging is noodzakelijk.        
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